
Protok61 N r LXII.2024 


z LXII Sesji ~ady Gminy Siubice 


odbytej w dnlu 28 lutego 2024 r. 


Obrady LXII Sesji Rady Gminy Slu~ice odbyly siy w godz. 11"-14 26 oraz byly 
transmitowane na zywo w intemecie. Obrady prowadzil przewodniczqcy Slawomir 
Januszewski. 
Stan Rady - 15 os6b 
Obecnych - 15 os6b tj. 100%. 
W sesji udzial wziyii: 

1. 	 Jacek Kozlowski - w6jt, 
2 . Przemyslaw Nowacki - sekretarz gminy, 
3. Henryka Bednarek - skarbnik gminy, 
4. radni wedlug zalqczonej listy obecnosQi, 
5. sohysi wedlug zalqczonej listy obecnosci . 

Do pkt. 1 
Slawomir Zenon Januszewski przewpdniczqcy Rady otworzyl obrady LXII sesji Rady 

Gminy Slubice, powital wszystkie panie i pan6w radnych, w6jta, skarbnik, sekretarza, 
sohys6w oraz wszystkich ogiqdajqcych sesjy drogq eiektronicznq. Na podstawie listy 
obecnosci stwierdzil, ze w sesji uczestniczy, 15 radnych, co oznacza, ze Rada Gminy Slubice 
moze obradowac i podejmowac prawomocne uchwaly. 
Do pkt. 2 

Przewodniczqcy poddal pod glosow<U1ie porzqdek obrad, kt6ry zostal dostarczony 
wraz z zaproszeniem na dzisiejszq sesjy. Radni nie mieli zadnych uwag. 

W wyniku jawnego glosowania rada - stan 15 obecnych jednoglosnie przyjyla porzqdek 

obrad. Porzqdek obrad przedstawia siy nastypujqCo : 

Proponowany porz~dek obrad: 

l. 	 Otwarcie Sesji. 

2. 	 Przyjycie porzqdku obrad . 

3. 	 Sprawozdanie z dzialalnosci miydzyses){jnej W6jta Gminy za okres od 19 stycznia 2024r. 

do 27 lutego 2024 r. 

4. 	 Interpelacje i zapytania radnych. 

5. 	 Sprawozdanie z dzialainosci Gminnej B~blioteki Publicznej w Slubicach za 2023 role 

6. 	 Informacja 0 zabezpieczeniu przeciwpowodziowym w Gminie Slubice. 

7. 	 Ocena stanu bezpieczenstwa publiczneg<j) i przeciwpozarowego w gminie. 

8. 	 Reaiizacja projekt6w finansowanych ze srodk6w pozyskiwanych zewnqtrz w roku 2023. 

9. 	 Informacja Przewodniczqcej Komisji, Oswiaty, Kultury, Sportu, Bezpieczenstwa 

Publicznego, Zdrowia, Opieki Spolecznej i Mieszkalnictwa w sprawie : 

1) sprawozdania merytorycznego i fililansowego stowarzyszen realizujqcych gmmne 

zadanie "upowszechnianie sportu" za lrok 2023, 


2) sprawozdanie z funkcjonowania kompleksu boiska "Orlik" w 2023 roku. 


10. Podjycie uchwal w sprawie: 
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1) zmiany Uchwaly Budzetowej Gminy Slubice na rok 2024, 

2) niewyrazenia zgody na wyodrybnienie w Budzecie Gminy Slubice na 2025 rok 

srodk6w stanowi,!-cych fundusz solecki, 

3) przyjycia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024- 2026, 

4) rozpatrzenia petycji mieszkanca wsi Wi'!czemin Polski, 

5) przyjycia Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa "Obszar Funkcjonalny 

Miasta Plocka" 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Przyjycie protokolu z LXI sesji Rady Gminy. 

13. Sprawy r6zne. 

14. Zakonczenie obrad. 

Do pkt. 3 

Sprawozdanie z dzialalnosci miydzysesyjnej W6jta Gminy za okres od 19 grudnia 2024 r. do 

dnia 27 lutego 2024 r. (material w zal,!czeniu). 

Do pkt. 4 
Radna Katarzyna Milczarek zlozyla zapytanie oraz prosby kierowan'! od mieszkanc6w 

Krysina, Bonczy g6rnej i Lazisk dotycz'!c'! oswietlenia. Czy s,! jakid plany lub mozliwosci 
pozyskania srodk6w finansowych na postawienia tam lamp. Powiedziala, iz prosba ta jest 
kierowana juz od piyciu lat. Dotyczy to bezpieczenstwa na tym solectwie szczeg6lnie 
w okresie jesienno - zimowym. Radna, poinformowala r6wniez 0 przystankach 
usytuowanych przy drodze wojew6dzkiej, dokladnie 0 tych przystankach kt6re nie posiadaj,! 
zadnego zadaszenia i zostaly utworzone po drugiej stronie tej drogi. Otrzymala zgloszenia od 
rodzic6w dzieci stoj,!cych przy tych przystankach i czekaj,!cych na autobus. S'! to miejsca 
bardzo slabo oswietlone, bez szerszych zjazd6w lub zadaszonych zatoczek, gdzie Ci rodzice 
mogli by zatrzymac siy samochodami w celu dowiezienia lub odebrania dziecka. Dzieci przy 
niekorzystnych warunkach pogodowych moglyby schronic siy przed deszczem lub sniegiem. 
Radna zloZyla zapytanie do kogo nalezy kwestia bezpieczenstwa na tych przystankach i gdzie 
w tej sprawie zloZyc zapytanie. 

Radna Krystyna Wojtalewicz przychylila siy do wypowiedzi radnej Katarzyny 
Milczarek odnosnie przystank6w na drodze wojew6dzkiej. Zar6wno przystanek w Studziencu 
jak i wlasnie na Laziskach jest bardzo slabo oswietlony, oraz rodzice r6wniez zglaszali radnej 
obawy co do bezpieczenstwa dzieci przebywaj,!cych na tych przystankach. Radna takze 
powiedziala, ze rodzice proszy 0 informacjy, gdzie siy udac, lub do kogo napisac by 
zwiykszyc na nich bezpieczenstwo i zrobic zatoczki aby mogli bezpiecznie odbierac swoje 
dzieci bez postoj6w na poboczach i utrudniania rllchll na drodze wojew6dzkiej. Radna 
poprosila 0 'vvysypanie drogi destruktem kolo panstwa D szczeg61nie przy wyjezdzie, gdyz 
tam S,! bardzo dllze llbytki, takze 0 poprawienie drogi na Bonczy kolo pana P. Aktllalnie po 
tej drodze niski samoch6d nie przejedzie, bo bydzie zawadzal podwoziem. Radna wyst'!pila z 
prosb,! 0 odmalowanie przystanku w Studziencu, gdyz jest w srodkll pomazany i bardzo 
nieestetycznie to wygl,!da . Na konicc wypowiedzi radna poprosila r6wniez 0 lampy solectwie 
Studzieniec. Przydalyby siy postawic je na zakrytach llib skrzyzowaniach, by poprawic 
bezpiecze11stwo w porze wieczornej. 

Radny Stanislaw Szymanski, takZe poprosil 0 wzbogacenie przystanku na Blldach 0 

zatoczky, gdzie mozna by bylo zatrzymac siy swobodnie samochodem oraz 0 piasek 
wyr6wnanie drogi w Alfonsowie. 

i 
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Radny Waldemar Stanczak zglosil pirosby od mieszkancow ulicy Polnej nr od 6 do 8 
o utwardzenie tego odcinka, jezeli tylko pogoda na to pozwoli chociazby destruktem . 
Dodatkowo 0 poprawy na:vierz~hni n~ calej lulicy Pol.nej, od ?r~gi 575 w miejs.cowosci la~no, 
gdyz teraz wygl'1da ona me zaclekawlY. Radny zglosil rowmez drogy 575 odcmek Grzybow
Slubice na ktorej pojawilo siy dosc sporo ;dziur, moze wykonawca rna jeszcze na t '1 drogy 
rykojmie i moglby j'1 poprawic i zabezpieczyc. 

Radna Teresa Sitkiewicz zapytala wojta czy jest jut prowadzona dokumentacja 
odnosnie poboczy i uporz'1dkowania statptu prawnego drog w gminie . Radna zapytala 
rowniez 0 mozliwosc postawienia lamp nadl "l'1kami" nr 291151 W, poniewaz jest tam sporo 
mlodych mieszkancow jak i w celu poprawienia bezpieczenstwa na tej drodze. Radna 
poinformowala 0 problemie nieodplywania , wody do studzienek melioracyjnych zglaszanym 
przez pana 0 i pana M. Osobiscie bylam tam i widzialarn jak na polach tych wlascicieli stoi 
woda, ktor'1 musz'1 sami wypompowywac by mogli cos tam uprawiac. Radna sklada zapytania 
do wojta czy jest rnozliwosc pomocy tym' rolnikom . Radna zglosila takze bardzo zly stan 
poboczy i wyjazdow z posesji na drodze powiatowej na lamnie, pytaj'1c siy czy wojt 
podejmowal jakid rozmowy lub skladal jllkies pismo odnosnie tej drogi do odpowiedniej 
instytucji. 

Radny Marek Bogiel zlotyl na ryce' wojta pisemn'1 interpelacjy odnosnie stanu drogi 
na ulicy Gornej. 

Radny Dariusz Wolinski zainterpelowal w sprawie usuniycia pochylonej potyznej 
wi~rzby w rniej~cowo~ci lu.liszew pr~y po~sji na granicy P~na G, k~ora stwarza z~grozeni~ 
stoNc przy slupIe ze sredmm naplYClem. l)rzewo to przy sIinym wletrze moze Sly zlarnac 
poczyniaj'1c ogromne szkody na masztow.aniu i pozbawiaj'1c mieszkancow pr'1du. Radny 
zglosil uszkodzone bariery na moscie na kanaIe Ilowsko - Dobrzykowskim kolo posesji 
pana P. na wale jak konczy siy miejscowoso Sady. Radny zaklada, ze zostaly wyciyte. Prosi 0 

szybkie zgloszenie tego problemu do W~d Polskich, gdyz moze dojsc do nieszczyscia. 
Kolejn'1 ustn'1 interpelacj'1 jest zgloszeni~ przez radnego bobrow zeruj'1cych na kanale 
Howsko - Dobrzykowskim. W miejscowosci luliszew na terenie pana W, pana L i pana M 
dochodzi do potyznej erozji brzegow z urvagi na brak zeremi. Bobry by zapewnic sobie 
bezpieczenstwo na bardzo wysokiej skarpie wykopuj'1 nory w wyniku ktorych dochodzi do 
osuniycia siy ziemi i w dalszych efekcie do wdzierania siy wody na pola uprawne wlascicieli 
tych terenow. Oczywiscie bobry niszcz'1 tei bardzo duze ilosci drzew. Radny zlozyl rowniez 
interpelacjy zwi'1zan'1 z katastrofalnym stahem drog na jego solectwie. Dokladnie chodzi 0 

dwie drogi w miejscowosci Sady l'1cz'1ce gl1)iny G'1bin z gmin'1 Slubice - od drogi powiatowej 
w miejscowosci Nowosiadlo przechodzqde do konca miejscowosci Sady tzw. "l'1cznik" 
dwoch gmin kolo posesji niezyj'1cego pana laworskiego i od drogi gminnej kolo posesji 
panstwa S. do pana M. oraz drogi gminnej iW kierunku pana lozefa K. Radny zglosil kolejn'1 
interpelacjy dotycz'1C'1 ulicy Wielkiej Wddy i utworzenia dla niej dokumentacji oraz 0 

nawiezienie destruktu przy drodze powiatqwej 6915W, tam zawsze stoi woda. Mieszkancy 
czysto prosili 0 destrukt, ktory byli by w stapie sami sobie rozgarn'1c. Radny zglosil nastypnq 
interpelacjy dotyczqC'1 oswietlenia. A miandwicie zamontowania lampy kolo pana B, gdyz po 
ca1ej dlugosci w miejscowosci luliszew Gorny od pana F. do pan a C S'1 zarnontowane lampy 
natomiast w tyrn miejscu, gdzie zbiera siy woda wielokrotnie zalewajqc silniki oraz 
wplywaj'1c na posesjy wlasnie pana B. jej nie rna a bardzo 0 niq prosilem. Na koniec radny 
zlozyl pisemn'1 interpelacjy na ryce pana woJta ktor'1 odczytal - kopia materialu w zalqczeniu. 

Do pkt. 5 

Przewodnicz'1cy Rady Gminy poinf0rmowal, ze sprawozdanie z dzialalnosci Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Slubicach za 2023' rok zostalo przedstawione na kornisji I wszyscy 
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radni dokladnie Sly Z mm zapoznali (material w zal'lczeniu). Sprawozdanie zostalo 

przygotowane rzetelnie i bardzo szczegolowo. 

Radni nie mieli Zadnych zapytan b'ldz uwag. 

Sprawozdanie z dzialalnosci Gminnej Biblioteki Publicznej w Slubicach za 2023 rok zostalo 
przez radnych przyjt'(te. 

Do pkt. 6 
Przewodnicz'lcy przeszedl do kolejnego punktu obrad sesJI: informacji 

o zabezpieczeniu przeciwpowodziowym w Gminie Slubice, ktore z uwagi na obecnose 

sohysow i zaznajomienia ich z aktualnym stanem zabezpieczenia przeciwpowodziowego 

odczytal (material w za1'lczeniu). 

Przewodnicz'lcy poinformowa1, ze na dzisiejsz'l sesjy zaprosil dyrektoraZzlewni we 

Wloclawku, ktory w przeddzien sesji poinformowal 0 braku mozliwosci stawiennictwa na 

XLII sesjy Rady Gminy Slubice. 

Wojt powiedzia1, ze przedstawione sprawozdanie dose mocno obrazuje zarowno 

sytuacjy, ktora nast'lpi1a jak i sytuacjy z ca1ego roku. Nalezy zwrocie uwagy na odbyte 

ewiczenia przeciwpowodziowe przez oko1o 22 jednostki powiatowych i ochotniczych straz 

pozarnych, ktore przebieg1y bardzo sprawnie. Organizowanie takich ewiczen jest bardzo 

potrzebne. Wojt powiedzia1, ze zabiega1 wraz ze strazakami z naszej gminy 0 organizowanie 

takich ewiczen do starosty. Uda10 sit'( to wywalczye. Te ewiczenia byd'l siy odbywa1y teraz 

regularnie raz na dwa lata. Wojt podziykowa1 po raz kolejny druhom strazakom a szczegolnie 

druhom ochotnikom, ktorzy poswiycili swoj czas w tygodniu na przeszkolenie. Stra:;i:acy 

sumiennie i w bardzo szybkim czasie wykonali wszystkie przygotowane zadania. Kwestia 

komunikacji i wspo1pracy by1a znakomita. lezeli chodzi 0 sytuacjy na Wisle, gdy pojawiaj'l 

sit'( sytuacje alarmowe a woda nie stanowi bezposredniego zagrozenia to i tak strazacy reaguj'l 

na kazde takie zdarzenie alarmowe. Ostatnio wraz z panem Komendantem M. Tark'l i 

jednostk'l OSP Slubice po takiej sytuacji alarmowej bylismy przeprowadzie kontroly, glownie 

czy nie rna jakis nowych zdarzen np. wod srodlqdowych na naszym terenie. lednostki straZy 

patrolujq ca1y wa1 na terenie Gminy Slubice oraz na fragmencie walu Gminy How. Wazn'l 

kwestiq jest tez monitorowanie walu przez mieszkancow, ktorzy zglaszali miejsce, gdzie 

woda znalaz1a ujscie i podmywa wal. Na razie nie rna bezposredniego zagrozenia jednak ten 

odcinek jest systematycznie patrolowany. Czekamy az stan wody siy obnizy by moc ocenie 

wielkosc zagrozenia. Niemniej jednak juz dzis bt'(dziemy til sytuacjy zglaszae do Wod 

Polskich i odpowiednich sluzb, gdyz w momencie wzmozonej fali wezbraniowej moze dojse 

do uszkodzenia walu. Nie chcemy miee powtorki sytuacji z przed dwoch lat w Kypie Polskiej, 

gdzie podmy1o ca1q stopy walu stwarzajqc spore zagrozenie. Na chwily obecnq mozemy bye 

spokojni 0 nasze waly. Samorz'ld z pomoc'l jednostek straZy z Gminy Slubice bacznie i 
systematycznie monitoruje nasze wa1y oraz stan wody na rzece Wisle. 

Radny Dariusz Wolinski powiedzia1, ze z uwagi na jego bliskie miejsce zamieszkania 

na terenach przywa10wych jak i szczegolne zainteresowanie til tematyk'l stwierdza, ze 

smutnym jest bardzo fakt, iz od dobrych kilkudziesiyciu lat nasza rzeka Wis1a jest 

niepog1ybiana. Mimo wielu interwencji i apeli nadal na Wisle S'l drzewa, porobily sit'( takze 

"parki krajobrazowe". Radny podkresli1 fakt, iz jest to najd1uzsza i najwiyksza rzeka w Polsce 

wp1ywajqca do morza, ktora powinna bye regulowana i sluzye przykladem tymczasem jest 
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rzek~ dzik~. Radny poprosil w6jta, jesli fiest taka mozliwose 0 wystosowania plsma do 

odpowiednich sluzb 0 nalezyt~ interwencjy. 

Wiycej pytan i uwag nie zgloszono. 

Informacja 0 zabezpieczeniu przeqiwpodziowym w Gminie Slubice zostala przez 

radnych przy jyta. 

Do pkt. 7 
Przewodnicz~cy poprosil 0 przedstawienie przygotowanej informacji 

przeciwpozarowej druha Komendanta Mark;a Tarky. 

Komendant powital wszystkich zgromadzonych na dzisiejszej sesji i przeszedl do 

odczytania przygotowanej informacji przedwpozarowej (material w zal~czeniu). 

Radny Dariusz Wolinski w imieniu 1wlasnym jak i wszystkich druh6w jednostki OSP 

Juliszew podziykowal druhowi Prezesowi l - Komendantowi, wszystkim druhom jednostki 

OSP Slubice jak i W6jtowi za przekazany s~moch6d marki Iveco. 

Komendant przyj~l podziykowania j dodal, ze uwaza, iz operacyjnose i gotowosc do 

akcji jest najwazniejsza dla naszej gminy. IMozna rzecz, ze ochotnicze straze pozarne s~ to 

najszybsze jednostki, kt6re dojezdzaj~ na a~cje ratunkowe jako jednej z pierwszych. 

W6jt zlozyl jeszcze raz serdecznie IPodziykowania dla druh6w strazak6w za ofiarn~ 

sluzby oraz wyrazil swoje wielkie zadowotenie, it wsp61praca z jednostkami OSP na terenie 

Gminy Slubice uklada siy bardzo dobrze . W6jt dodal, ze cieszy siy z pozyskanych srodk6w na 

doposazenie jednostek strazackich w samo¢hody jak i na budowy straznicy . Takie inwestycje 

s~ bardzo potrzebne, gdyz zostan~ one z n<;lmi na wiele lat oraz byd~ sluzye dobrze naszemu 

spoleczenstwu. Jednostka OSP Slubice jest uedn~ z wazniejszych jednostek na terenie naszego 

powiatu w zwijfzku z tym, ze jest usytuoWana na koncu powiatu. Jest jednostk~ szybkiego 

reagowania. Nasze jednostki z uwagi na fakt polozenia docierajjf do zdarzenia szybciej nios~c 

pierwsz~ pomoc niz jednostki powiatowe, kt6re CZysto dojezdzajjf juz na zalatwienie jedynie 

formalnoSci. Mozemy bye dumni z tak szybkich interwencji. W6jt dodal, ze takie jednostki 

jak OSP Slubice oraz wiele tez innych jepnostek w powiecie s~ na pierwszym miejscu na 

akcji , gdyz s~ tam ludzie poswiycaj~cy swoj prywatny czas, niekiedy rzucajjfcy swoj~ pracy 
spiesz~c na ratunek ludzioml mieszkancom. Doposazenie druha strazaka w caly sprzyt i 

odziez (specjalne ubranie, rykawice, kombinerki i wiele itp .) tak aby posiadal gotowosc 

bojow~ s~ to koszty rZydu 10 000 tysiyc~ zlotych. W6jt zlozyl takZe podziykowania dla 

druh6w strazak6w za udzielanie siy spbleczno - kulturalnie tj . w swiyta panstwowe, 

koscielne, wesela lub pogrzeby druh6w qraz dla kapelmistrza i orkiestry, kt6rzy r6wniez 

bardzo udzielaj~ siy w zdarzenia spofeczno 1- kulturalne na terenie naszej Gminy Slubice. 

Komendant Marek Tarka poprosil druh6w strazak6w z tereny Gminy Slubice 0 

udroznienie hydrant6w na wszystkich wioskach by nie bylo problemu z zatankowaniem wody 

do samochodu strazackiego. Komendant dbdal, ze w najblizszym czasie zar6wno radni jak i 

w6jt mogli by pomyslee 0 pozyskaniu sroqk6w finansowych na zakup pojazdu typu quad do 

patrolowania w szczeg61nosci niebezpie,cznych miejsc trudno dostypnych dla pojazdu 

strazackiego a tym bardziej 0 udzielani\l pierwszej pomocy wfasnie podczas roztop6w. 

Staramy siy jako jednostka sluzye mieszkancom jak tylko najlepiej mozemy . Dziykujemy za 

pozyskane srodki i zakupione sprzyty, kt6re na pewno siy nie zmarnuj~. 
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W6jt poinformowal, ze w ostatnim czasie zostalo wymienionych okolo czterdziestu 
hydrant6w. Aktualnie bydziemy miee w tym roku kontroly z Panstwowej Strazy Pozarnej 
wlasnie zwi<jzan<j ze stanem hydrat6w. Bodajze okolo 8 do 10 lat temu przy takiej kontroli 
40% hydrant6w na naszym terenie byla do wymiany. Byla to bardzo spora ilose. Niewiele siy 
w tym temacie dzialo. Niemniej jednak, teraz gdy poprawiamy lub budujemy jak<js drogy 
staramy siy na calym odcinku wymieniae hydranty. Jesli chodzi 0 hydranty czerpane, czyli 
takie z kt6rych moze bye korzystane z wody, to strazacy doskonale wiedz<j w kt6rych 
hydrantach jest najwyzsze cisnienie a gdzie mniejsze. Zwi<jzane jest to nie tak bardzo 
z cisnieniem a raczej z przepustowosci<j i przekrojem rur. Nalety wspomniee tez 0 hydrantach 
strategicznych, kt6re S<j zawsze drozne i czynne. Sukcesywnie w wiykszosci wlasnymi silami, 
ale tet korzystajqc z firmy zewnytrznej \vymienialismy popsute juz hydranty. CZyse z nich 
byla takim sposobem gospodarczym zabezpieczana, by w okresie letnim ta woda plynyla. 
Dzisiaj problemu z dostarczeniem wody do mieszkanc6w juz nie rna, gdyz tej wody mamy 
naprawdy bardzo duzo. Nawet sytuacje kryzysowe zwi<jzane w okresie letnim z podlewaniem 
nas nie zaskoczyly. W6jt na koniec dodal, ze w najblizszym czasie rusz<j prace zwi<jzane 
z remontem stacji uzdatniania wody w Grzybowie. 

Przewodniczqcy r6wniez we wlasnym imieniu jak i wszystkich radnych zlotyl 
podziykowania na ryce komendanta za ogromn<j pracy wykonywana przez naszych druh6w. 
ZYCZqC jak najmniej wyjazd6w oraz tyle sarno powrot6w co wjazd6w do akcji. Dodal, iz 
radni Rady Gminy Slubice zawsze byli i byd<j za nalezytym doposazeniem strazy i strazak6w 
oraz za owocnq wsp61nq pracq. 

Komendant Marek Tarka jeszcze raz bardzo podziykowal za wszelkie zlozone 
podziykowania, kt6re przekaze na najblizszym zebraniu zarz<jdu po czym opuscil trwajqc<j 

sesJY· 
Oceny stanu bezpieczenstwa publicznego przygotowanq przez komendanta policji 

w G<jbinie odczytala podinspektor ds. obslugi Rady Katarzyna Ciastek (material 
w zal<jczeniu). 

Pytan i uwag nie zgloszono. 
Przewodnicz<j.cy dodal od siebie, ze przysluchujqc siy przedstawionemu sprawozdaniu 

mozna podziykowae policjantom za wykonywan<j pracy, tym bardziej, ze S(j spore braki 
w funkcjonariuszach. Niemniej jednak przestawione statystyki w tej informacji dokladnie 
obrazujq, iz posterunek w Gqbinie mimo wolnych wakat6w dziala nalezycie i prawidlowo. 
Przewodnicz<jcy zlozyl podziykowania na ryce pana komendanta komisariatu policji w 
G<jbinie. 

Informacje 0 stanie bezpieczel1stwa publicznego i przeciwpozarowego zostaly przez 
radnych przyjyte. 

Do pkt. 8 
Realizacjy projekt6w finansowanych ze srodk6w pozyskiwanych zewnqtrz w roku 

2023 po kr6tce przedstawil w6jt (material w zal<jczeniu). Lqczna wartose pozyskanych 
srodk6w zewnytrznych (srodki pieniyzne + wartose wyposazenia + Animator + promesy): 
22.357.986,42 z1. 

Radni nie mieli zadnych zapytan b(jdz uwag. 
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Informacja Realizacj(( projekt6w fiminsowanych ze srodk6w pozyskiwanych zewn'1trz 

w roku 2023 zostala przez radnych przyj((ta. 

Do pkt. 9.1 
Sprawozdanie merytoryczne i finansowe stowarzyszen realizuj'1cych gminne zadanic 

"upowszechnianie sportu" za rok 2023 przedstawila przewodnicz'1ca Komisj i Oswialy , 

Kultury, Sportu, Bezpieczenstwa Publicznego, Zdrowia, Opieki Spolecznej i Mieszkalnictwa 

Sylwia G6recka (material w zal'1czeniu). 

Radni nie mieli zadnych zapytan b'1Qi uwag. 

Sprawozdanie zostala przez radnych Iprzyj((te. 

Do pkt. 9.2 
Sprawozdanie z funkcjonowania kompleksu boiska "Orlik" w 2023 roku przedstawil radny 

Jacek Domzalowicz (material w zal'1czeniu). 

Radni nie mieli zadnych zapytan bqqi uwag. 

Sprawozdanie zostalo przez radnych przyj((te. 

Przewodniczqca Komisji Oswiaty, . Kultury, Sportu, Bezpieczenstwa Publicznego, 

Zdrowia, Opieki Spolecznej i Mieszkalnictwa Sylwia G6recka odczytala r6wniez informacjy 

w sprawie sprawozdania merytorycznego i finansowego stowarzyszen realizuj'1cych gminne 

zadanie "upowszechnianie sportu" za rok 2G23 (material w zal'1czeniu). 

Radni r6wniez nie mieli zadnych zawytan b'1di uwag. 

Informacja zostalo przez radnych przyj((ta. 

Do pkt. 10.1 
Przewodniczqcy Rady Gminy przedstawil projekt uchwaly w sprawle zmlany 

Uchwaly Budzetowej Gminy Slubice na roJ{ 2024. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnJich. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie zmiany Uchwaty Budzetowej Gminy Slubice na rok 2024 wraz z 

imiennym rejestrem glosowan stanowi zalqcznik do protokolu 

Do pkt. 10.2 

Przewodniczqcy Rady Gminy prze~stawil projekt uchwaly w sprawie niewyrazenia 

zgody na wyodr((bnienie w Budzecie Grniny Slubice na 2025 rok srodk6w stanowi'1cych 

fundusz solecki. 

Radny Dariusz Wolinski wyrazil swoje odmienne zdanie na temat podejmowanej 

wlasnie uchwaly. Radny powiedzial, ze Uest za wyodr((bnieniem z budzetu srodk6w na 

fundusze soleckie. Radny uwaza, ze soitIYsi, sam piastujqc tq funkcj(( mogliby te srodki 

przeznaczyc na takie biezqce cele soleckle na kt6re czasem gmina nie rna juz funduszy . 

Poprosil wysokq rad(( 0 zmienienie wyrazll w tytule uchwaly z niewyrazenie na wyrazenie. 

Zwr6cil uwag(( na fakt obecnosci na sesji s<!)itys6w, kt6rych ta podejmowana uchwala dotyczy 

i pozwolenia si(( im wypowiedziec w tej sptawie. 
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Soltys Elzbieta Machala poparla wyodrybnienie funduszy soleckiego, twierdzqc, ze 

wraz z radq soleckq sohysi mogliby zagospodarowae te pieniqdze i zrobie cos w czynie 
spolecznym. 

Radna Krystyna Wojtalewicz r6wniez jest za wyodrybnieniem funduszu soleckiego. 

Dok-ladnie rozumie bydqc radnq, ze budzet gminy nie jest wielki a jednak i tak jest sporo 

inwestycji i uwaza bydqc tez i soltysem, ze jak nie wszystkie srodki to chodz jakqs malq czese 

nieoficjalnie pomiydzy nami soltysami przeznaczye na dane solectwo. 

Radny Stanislaw Szymanski nie zgadza siy ze swoimi przedm6wcami. JeSli fundusz 

solecki mial bye wyodrybniony to powinno siy to zrobie juz na samym poczqtku naszej 

kadencji a nie teraz na koniec. Radny zwr6cil uwagy na fakt, ze kazde solectwo rna inny 

obszar wielkosciowo. Jego solectwo jest male i uwaza, ze z pieniydzy z funduszu soleckiego 

nie przeprowadzi zadnej dobre inwestycji. Lepiej, gdy te pieniqdze tworzq wspolnq calose i 

moznaje przeznaczye na budowy np. jakies drogi. 

Radna Teresa Sitkiewicz zgadza siy z przedmowcq, aby nie wyodrybniae srodkow na 

fundusz solecki, gdyz te male kwoty nie majq duzego znaczenia. Wojt dokladnie wie na co 

lepiej przeznaczye te pieniqdze. Bez tych naszych wklad6w na pewno nie jest taka latwo 

przeprowadzie konkretnq zaplanowanq inwestycjy, dlatego radna to rozumie i popiera 

podjycie tej uchwaly. 

Radny Jacek Domzalowicz bardzo by prosil by wszystko bylo jasne i czytelne np. na 

kolejnej sesji wykazac poszczegolne kwoty przypadajqce na dane solectwo. Na dzisiejszej 

komisji rozmawialismy, ze te pieniqdze Sq w budzecie i wojt pev.mie poprze wypowiedziane 

tu slowa, ze wszystkie inwestycje z tych pieniydzy Sq na poszczegolne solectwa rozdawane. 

Nie warto m6wic, ze te srodki Sq wydawane na cos innego, gdyz w kazdym solectwie jest cos 

za te pieniqdze robione min. Oswietlenie, SUW-y czy drogi. Moze obrazujqc te poszczeg61ne 

kwoty na dane solectwa, soltysi dowiedzq siy czy warto je rozdzielae. Od wielu lat glosujemy 

za niewyodrybnianiem a przeznaczaniem tych srodkow na inwestycje. Sq potrzeby, kt6re 

wysluchuje zar6wno rada jak i wojt i staramy siy dzialae i cos realizowae. Sq wlasnie 

solectwa jak np. solectwo Alfonsow, gdzie ten fundusz solecki to mala kwota, za kt6rq soltys 

nie bydzie w stanie nic zrobie. Dlatego wnioskuje 0 niedzielenie tych srodkow. 

W6jt chcialby przypomniee radnych i soltysom, ze piye 1at temu na poczqtku kadencji 

byly przedstawiane kwoty Jakie otrzymalo by kazde solectwo oraz co siy z tym wiqze. Miydzy 

innymi kwestia rozliczania siy i pilnowania tych pieniydzy przez sohysow. Jest to jak 

wiadomo dodatkowa praca na rzecz solectwa. Przedstawiane wtedy kwoty wynikaly i nadal 

wynikajq z iloSci mieszkanc6w w poszczegolnym solectwie. Za tak niskie srodki ciyzko jest 
lak naprawd y cos konkretnego zrobic. Nalezy zwr6cic uwagy, ze przez wiele lat w naszej 

gminie zaniedbywana byla gospodarka wodna, gospodarka sciekowa. Grozilo nam 

zamkniycie oczyszczalni sciekow czy tez brakowalo w okresach letnich wody w kranie. To Sq 

bardzo wazne kwestie, ktore przez wiele dobrych 1at byly bardzo zaniedbywane, bo szkoda 

bylo wymienie sprzyty, kt6re zardzewialy. Dlatego np. te wyodrybnione srodki z funduszu 

soleckiego mogq zdzialae niewiele, za to razem przyniosq na pewno spore korzysci 

poprawiajqc jakos zycia naszych mieszkanc6w. W6jt powiedzial, ze przypomina 0 tym, 
dlatego, by radni mogli sobie zobrazowae komfort i stan gminy piye lat temu a dzis. W6jt 

dodal, ze na poczqtku wraz z radnymi ustalalal priorytetowe rzeczy do zrobienia. Zdaje sobie 

sprawy, ze jak droga jest nieprzejezdna to nie jest dobrze, ale jak brakuje wody w kranie to 
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jest bardzo zle. Dla wielu gospodarstw rolhym plynC}ca woda to kwestia najwazniejsza. Jak 
by doszlo do zamkniycia oczyszczalni sci~k6w, a przypomina, ze na ostatniej kontroli malo 
brakowalo by panie kontrolujC}ce jC} zamkn~ly. W6jt powiedzial, ze nie vvyobraza sobie takiej 
sytuacji, w kt6rej nie mamy dzialajC}cej oc~szczalni sciek6w w Slubicach. Prawdopodobnie 
w polowie roku nie posiadalibysmy zadoych srodk6w finansovvych . Nasza oczyszczalnia 
kosztowala w og61nym rozliczeniu OkOfO 110 min zlotych co stanowi p6-l budZetu rocznego 
Gminy Slubice. Teraz nasz budzet nie wgl~da juz tak zle, gdy bylo to okolo 23 min zlotych, 
bo dziyki naszym staraniom przekroczylisrpy budzet 40 min zlotych w planie w poprzednim 
roku. Na naszym terenie sC}- prowadzone plbrzymie inwestycje jak na mozliwosci naszego 
samorzC}du. Ledwo wiC}-zemy koniec z k~ncem jednak SC} to inwestycjy niezbydne, duzo 
bardziej wazne niz np. droga, kt6ra oczywiscie jest tez wazna dla mieszkanc6w w kwestii 
bezpieczenstwa dojazdu do dr6g, ale moze bye zrobiona w p6Zniejszym czasie. W6jt jeszcze 
raz przypomnia-l, ze na poczC}tku kadencj1 wszystko vvyjasnia-l i przedstawial srodki jakie 
przypadajC} na dane so-lectwo. W kazdym sokctwie by-ly dofinansowania. Z programu 
"MIAS" kazde sokctwo otrzyma-lo 10 000 tysiycy z-lotych oraz minimum 10 000 tysiycy 
z-lotych z samorzC}-du oraz dodatkowo zaW$ze staralismy siy dokladae dodatkowe srodki. Na 
dzien dzisiejszy SC} juz kolejne srodki z pro~ramu "MIAS" oko-lo 90 000 tys. zlotych na lampy 
solarne. Gmina stara si y pozyskiwae tych :srodk6w na so-lectwa jak najwiycej. W ubieglym 
roku ze srodk6w finansovvych z zewnC}-trz pozyskalismy prawie 22 min zlotych. Jest to 
olbrzymia suma. W6jt nie pamiyta by w naszym samorzC}-dzie kiedys byly pozyskiwane takie 
srodki. Trafilismy na dobry okres, w kt6rYJm uda-lo siy zdobye fundusze z r6znych zr6de-l tj. 
srodki rzC}dowe, srodki z Urzydu Marszalkowskiego czy tez srodki unijne kt6rych nigdy 
wczesniej gmina nie otrzymala. Jest to n<;lsza wsp61na ciyzka praca. W6jt doda-l, ze lepiej 
dokonczye te wazne rozpoczyte juz inw{1stycje a p6zniej pomyslee 0 tych przyziemnych 
sprawach. PodsumowujC}c w6jt powiedzialJ ze vvyodrybnienie tego funduszu zachwieje naszC} 
plynnose finansowC}- w budzecie. W6jt po'wiedzial, ze doklada wszelkich staran by dzielie 
wszystkie sokctwa pozyskanymi srodkan1i po r6wno i jest w stanie vvymienie wszystkie 
zrealizowane dzialania na konkretnym splectwie. Gmina zawsze stara siy reagowac na 
biezC}ce potrzeby mieszkanc6w. Teraz nasz~ obavvy SC} skierowane na wzrost vvynagrodze11 dla 
nauczycieli, gdyz z koncem poprzednjego roku tylko do vvynagrodzen nauczycieli 
dolozylismy 850 000 tysiycy zlotych. Bez rzewnytrznego wsparcia bydzie nam bardzo trudno 
dae sobie rady. Gmina S-lubice nie posia:da wielkich przedsiybiorstw by nakladac na nie 
ogromne podatki a po za tym to nie tydy droga. Nasz budzet jest skromny, ale i tak staramy 
siy na miary mozliwosci pryznie dzia-lae. Przez wiele lat bylo bardzo duzo zaniedban, juz jest 
duzo zrobione i z roku na rok bydzie cora,z lepiej. W6jt poklada nadziejy w kolejne srodki, 
kt6re gmina chce pozyskae z zewnC}trz. W gminie, takim pozyskiwaniem srodk6w z zewnC}trz 
zajmuje siy jedynie pani podinspektor R. rJiaslanka oraz W6jt oraz czasem osoby, kt6re chcC} 
pomoc. W6jt uWaZa, ze i tak por6wnujC}c lias do gmin, gdzie ta samC} pracy zajmujC}- siy dwie 
lub trzy osoby to vvypadamy bardzo dobrze i dajemy sobie rady. W6jt apeluje 
o nievvyodrybnianie funduszu solecki ego z budzetu, spowoduje to spore trudnosci w budzecie, 
kt6re juz zaczynajC} siy pojawiae. 

PrzewodniczC}cy pozwold sobie j~szcze raz odczytae projekt uchwaly w sprawie 
nievvyrazenia zgody na vvyodrybnienie w Budzecie Gminy Slubice na 2025 rok srodk6w 
stanowiC}cych fundusz sokcki by nie bylo zadnych niejasnosci. 
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Innych pytaii i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta 12 glosami "za", 

2 glosami "wstrzymuje siy" oraz 1 glosem "przeciw". 

Uchwala w sprawie niewyrazenia zgody na wyodrybnienie w Budzecie Gminy Slubice 

na 2025 rok srodk6w stanowi'l-cych fundusz solecki wraz z imiennym rejestrem glosowaii 

stanowi zal'l-cznik do protokolu. 

Do pkt. 10.3 
Przewodniczqcy przeszedl do kolejnego podpunktu odczytujqC projekt uchwaly w 

sprawie przyjycia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024- 2026. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie przyjycia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024

2026 wraz z imiennym rejestrem glosowaii stanowi zalqcznik do protokolu. 

Do pkt. 10.4 
Przewodnicz'l-cy Rady Gminy przedstawil projekt uchwaly w sprawle rozpatrzenia 

petycji mieszkanca wsi Wiqczemin Polski. 

Pytaii i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjyta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkaiica wsi Wiqczemin Polski wraz z imiennym 

rejestrem glosowaii stanowi zal'l-cznik do protokolu. 

Do pkt. 10.5 
Przewodniczqcy Rady Gminy przedstawil projekt uchwaly w sprawie prZYJycJa 

Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partners twa "Obszar Funkcjonalny Miasta Plocka". 

W6jt poinformowal soltys6w, ze jest to duzy projekt, kt6ry nazywa siy Obszar 

Funkcjonalny Miasta Plocka, do kt6rego przystqpily wszystkie gminy z terenu powiatu 

plockiego, czysc gmin z powiatu sierpeckiego i gostyniiiskiego. Ten program rna pomoc 

rozwijac siy gmin'l- poprzez pomoc w pozyskiwaniu srodk6w zewnt(trznych i unijnych. Ta 

strategia otworzy gminie drzwi do pozyskiwania nowych srodk6w jak i przystt(powania do 

wsp6lnych inwestycji. Na pewno weimiemy tu pod uwagy kwestie drogowe np. drogy 575 W 

lqczqcq nas z Plockiem, czy powstawanie sciezek rowerowych. W ostatnim czasie tworzy sit( 

spory projekt, kt6ry nosi nazwt( Bluevalley jego idea zaklada budowt( trasy rowerowej wzdluz 

brzegu Wisly i Sanu wraz z infrastrukturq rekreacyjnq. NaieZy wspomniec 0 fakcie, ze 

przyjmujqc tq strategiy przy aplikowaniu 0 pozyskanie srodki finansov,rych z zewnqtrz 

otrzymujemy za przynalezenie to tej strategii dodatkowe punkty. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 15 radnych. Uchwala zostala przyjt(ta jednoglosnie. 

Uchwala w sprawie przyjt(cia Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa 

"Obszar Funkcjonalny Miasta Plocka" wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi 

zalqcznik do protokolu. 

Do pkt. 11 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielil W6jt Gminy. 
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Powiedzial, ze postara udzielic odpowiedzl na wszystkie postawione pytania, a jesli cos by 

przeoczyl to prosi 0 przypomnienie. 
W6jt w pierwszej kolejnosci 0~ni6sl siy do oswietlenia na terenie gminy . 

Poinformowal, ze etapem pierwszym byla rozbudowa oswietlenia na terenie naszego 
samorz'!dy. Do tej pory drogi gminne b~ly doswietlane solarami. Za chwily podpiszemy 
kolejne dwie umowy z samorz'!dem Woje:VV6dztwa Mazowieckiego na kwoty 90000 i 200 
000 tysiycy zlotych przeznaczone na zakup llamp solarnych dla poszczeg6lnych solectw. W6jt 
uwaza, ze moze uda siy zakupic okolo 40 lamp solarnych. Jak tylko przetarg bydzie 
rozstrzygniyty to w6jt ustali spotkanie z ~adnymi w kwestii montazu tych lamp. Wstypne 
lokalizacjy juz S,!, ale na spotkaniu byqziemy wsp6lnie to jeszcze przedyskutowywac. 
Kolejnym etapem jest poprowadzenie i poprawienie linii napowietrznych istniej,!cych na 
naszej gminie. W6jt dodal, ze jest juz po tJlzecim spotkaniu z t'! sam,! osob,! i wreszcie udalo 
siy dojsc do porozumienia. Rozpocz'!l si y jtiz pierwszy etap tej inwestycj i, czy Ii rozbudowa na 
ulicy Zielonej doswietlenia ulicy powiatowej skrycaj,!-c na Sanniki, gdyz tam jest bardzo 
ciemno, doswietlenie wsi Grzyb6w, dolnYFh Lazisk w jedn,! strony, krzyz6wki na dolnych 
Laziskach, krzyz6wki kolo sklepu i dalej Iskrycaj,!c w strony Slubic . Lampy oswietleniowe 
z linii napowietrznej byd,!- tez staly na pJ,lfonsowie kolo Bud, druga kolo pans twa R, na 
pierwszych krzyZ6wkach w Piotrk6wku, ria drugim Piotrk6wki az do pana J. Lampy stanq 
takze skrycaj,!c na Wymyslu w strony Jlhliszewa dokladnie pomiydzy swiecqc,!- pierwsz,! 
a ostatni,!- lampom. W6jt dodal, ze terazj rozpocznie si y drugi etap znacznie trudniejszy 
mianowicie zbudowanie linii napowietrznYFh w celu postawienia lamp. Etap ten jest bardziej 
kosztowniejszy niz postawienie punkt6\V oswietleniowych na istniej,!-cych juz liniach. 
Zawarta umowa obowi,!-zuje do konca ro~u, jednak w6jt rna nadzieje, iz do konca roku ta 
inwestycja zostanie zrealizowana. 

W6jt odni6s1 siy do przystank6w u~ytuowanych na drodze wojew6dzkiej, m6wi,!c, ze 
kiedys te przystanki byly dokladnie naprze(\:iwko przystank6w po przeciwnej stronie . Teraz w 
zwi,!zku ze zmieniaj,!cym siy prawem ruC~1U drogowego jest to zabronione. W6jt podejmie 
rozmowy z kierownikiem bazy w G,!-binie maz z panem dyrektorem w Gostyninie by zrobic 
na tych przystankach nasypy w celu poprawienia komfortu bezpieczenstwa dzieci oraz 
mieszkanc6w oczekujqcych na autobus. 

W6jt powiedzial, ze przystanek w Studziencu zostanie rozebrany i pomalowany 
proszkowo jeszcze raz. Na poszczeg6lnych przystankach gminnych, gdzie jest taka potrzeba 
w6jt postara siy utwardzic i podsypac kruszywem nawierzchniy przy przystankach oraz 
powymieniac siedziska. 

W6jt poruszyl zapytania dotycz,!-c~ dr6g. Powiedzial, ze radni zwr6cili uwagy na 
poprawy dr6g gruntowych, kt6re oczywiscie mozna podsypac i utwardzic, jednak to drogi 
gminne S,! tu wazniejsze. Podal przyklad drogi na Piotrk6wku skrycaj,!c w lewo tzw. lqcznik 
miejscowosci Leon6w za mostkiem. Jad~c t'!- drog,! mozna wyczuc wszystkie przepllsty 
znajduj,!-ce siy na niej, dzieje siy tak gdyz ttl: drogi asfaltowe byly wylewane bez odpowiedniej 
podbudowy i skutkami jest rozjezdzanie S~y tych dr6g. Podobny problem jest na drodze od 
Studzienca do Kawallo w kierunku Zyc~a, tam droga si y zapada. Pewnie bydzie trzeba 
wycinac kawalki asfaltll i klasc nowy. !Na wiykszosci dr6g jest ten sam problem. W 
miejscowosci Wi'!czemin czy tez w klerunku Jamna drogi s,! popykane z licznymi 
zadoleniami, kt6re tez kwalifikuj,! siy do wymiany. Stan dr6g w naszej gminie jest przer6Zny, 
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jednak zostala nam do gruntownego poprawienia droga na ul. Polnej do panstwa K. W 

najblizszym czasie wysypiemy tam refultat, kt6ry jeszcze posiadamy, gdyz ta droga jest w 

tragicznym stanie. Wymaga bardzo duzo pracy. W6jt dodal, ze przychyla siy do wszystkich 

uwag radnych dotyczClcych stanu dr6g i ich poprawy. W6jt postara siy na biezClco poprawiae 

te zgloszone drogi jak tylko oczywiscie pogoda pozwoli. Staramy siy wykonywae przy tych 

pogodach przycinki zakrzaczen przy drogach gminnych. Jesli chodzi 0 drogy 575 W to W6jt 

wystosuje prosby do kierownika bazy w Sannikach 0 zniwelowanie ubytk6w w drodze. 

W6jt poinformowal, ze na ulicy G6rnej do odwodnienia jest caly r6w wtedy woda 

splynie bokiem, jesli chodzi 0 samCl drogy to caly odcinek jest do wyciycia i zrobienia, gdyz 

podsypanie nic tu nie pomoze, bo droga siy zapada. Zajmiemy siy tym w okresie letnim. 

W6jt powiedzial, ze kwestia zalegajClcej wody na rowach i polach jest skomplikowana. 

W pierwszej kolejnosci W6jt bydzie prosil mieszkanc6w, kt6rzy zasypali lub zaorali rowy by 

je odkopali. Niedrozna melioracja nie jest naszCl winCl. Jesli gospodarze pozasypywali rowy na 

swoich polach to teraz silCl rzeczy zbiera siy tam woda, gdyz nie rna zadnego ujscia . 

Gospodarze dokladnie wiedzCl kt6re rowy zasypali i nie sCl to grunty gminne a prywatne. 

Tworzy siy bardzo duzy problem zwiClzany z pozalewanymi polami na wielu wsiach w 

gminie. Gospodarze w porozumienia z samorzCldem, bo zawsze wyrazamy chye pomocy 

muszCl udroznie lub odkopae niedrome rowy by woda splywala a nie zalewala pola sClsiad6w. 

IstniejClce rowy SCl peine, tam, gdzie tylko mozemy staramy siy je udrazniac na tyle, ile jest to 

mozliwe. Nie mozemy otworzyc wszystkich przepust6w, bo doszlo by do zalanie kolejnych 

teren6w na innych solectwach. W6jt poprosil, aby sohysi porozmawiali z mieszkancami 

danych wsi, aby wlasciciele zaczyli udrazniae rowy a nie je niszczyc lub zakopywac. 

W6jt poinformowal, ze jego wypowiedz na temat dr6g powiatowych i ich stanu jest 

zbydna. Nie rna zadnej pomocy i odpowiedzi na wiele pism zwiClzanych z bardzo zlym 

stanem dr6g powiatowych przekazanych do ZarzCldu Dr6g Powiatowych przez naszCl gminy. 

Staramy siy radzic sobie sami. Nie mamy innego wyboru. 

JeSli chodzi i podcinky drzew przy liniach napiycia to nasi pracownicy nie mogCl 

wykonywac takich prac, ale kazde takie zgloszenie przez mieszkanc6w przekazujemy do 

zakladu energetycznego. Oni siy tym zajmujCl i na biezClco te zakrzaczenia podcinajCl. 

W6jt powiedzial, ze kwestie row6w i bobr6w bydCl na biezClco zglaszane do ZarzCldu 

W6d Polskich z prosbCl 0 interwencjy. Natomiast jesli chodzi 0 uszkodzone bariery na moscie 

na kanale Howsko - Dobrzykowskim kolo posesji pana P. na wale to w6jt osobiscie siy tam 

wybierze, zobaczy i pomysli, jak rozwiClzac ten problem. 

W6jt odni6sl siy do ulicy Wielkiej Wody, m6wiClc, ze w projekcie tego odcinka drogi 

jest porobione bardzo duzo blyd6w skutkujClcych teraz zlCl sytuacjCl na tej ulicy. Domy nie SCl 

postawione w jednej linii . Kilka dom6w jest \;vysuniytych, inne SCl wsuniyte. Jest sporo 

nieScislosci. By to wszystko uporzCldkowac najpierw trzeba porozrnawiac z wlascicielami 

wysuniytych dzialek co juz uczynilem. Po pierwsze muszCl bye uregulowane kwestie pasa 

drogowego, bo bez tego nie da siy tam nic zrobie. Jesli chodzi 0 wody zbierajClcCl siy przy 

ulicy Wielkiej Wody od strony drogi powiatowej, to gmina sarna podejmie dzialania i 

porzCldzi siy pasem drogowym niwelujClc i odprowadzajClc z niej wody. Na pomoc ZarzCldu 

Dr6g Powiatowych nie mamy co liczyc. Odnosnie drogi na Sadach to jestem po wstypnych 

rozmowach z wlascicielami 0 wydzielenie od nich teren6w na pas drogowy. Ten proces 

bydzie polegal na wymianie i pozyskaniu od wlascicieli potrzebnych grunt6w. Zgoda jest, 
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wiyc bydziemy dzialac i zasypywac istniej'!cy tam stawek. Natomiast, jesli chodzi 0 tamy 

budowane przez bobry to faktycznie jest tOI bardzo dUly problem, my jako samorz'!d staramy 

siy cos dzialac w tej sprawie chodZ jest to n~prawdy bardzo trudne. 

Wojt na koniec powtorzyl, ze jak t~lko pogoda siy poprawi i zrobi siy trochy bardziej 

sucho to pracownicy zaczn'! poprawiac wszystkie drogi na terenie naszej Gminy Slubice. 

Przewodnicz'!cy odniosl siy jako prezes spolki Wodnej Kozikow -Sady do 

zglaszanych pozalewanych terenow przez nieudrazniane rowy. Powiedzial, ze aby spolka 

mogla wykonywac na tych rowach jakiekol~iek czynnosci to oplaty powinny wzrosn'!c 0 100 

% w gory. Obecna skladka nie jest WJjstarczaj'!ca na jakiekolwiek prace porz'!dkowe. 

Przewodnicz,!cy przytoczy1 przyk1ad, iz tak nie dawno byly czyszczone rowy w miejscowosci 

Grzybow, gdzie tak usluga wynios1a 3700 zlotych a uiszczona sk1adka z tej wsi wynios1a 

2700 z1. Spo1ka musiala do tych us1ug dolozyc. Sk1adka nie jest adekwatna do prac 

wykonywanych na tych rowach. PrzewodFlicz'!cy doda1, ze w1asciciele gruntow na Sadach 

czy Wi,!czeminie Polskim oraz Wi,!czemi!nie Nowym bardzo dbaj,! 0 rowy . Ten rok jesl 

bardzo mokrym rokiem ci,!gle wystypuj,! op'ady deszczu co powoduje zastoje wody na polach 

uprawnych. Jest naprawdy :lIe, a smiem pr~puszczac, iz Wody Polskie nie byd,! w tym roku 

odprowadzac wody z glownych kana1ow. »rzewodnicz'!cy poprosi1 radnych jak i soltysow 0 

przekazanie informacji dla wszystkich mieszkancow, ze w marcu odbydzie siy walne 

zgromadzenie delegatow spolki wodnej na Ittorej byd,! ustalac program dzia1ania na ca1y rok. 

Wojt poprosi1 w1ascicieli gruntow IPosiadaj,!cych na nich rowy, aby starali siy jak 

najszybciej reagowac i podejmowac dziaHmia udrozniaj,!ce row. Jesli pojawi,! siy na nim 

zakrzaczenia lub drzewo, to jak najszybciej zglaszac to do spo1ki wodnej a nie czekac i po 

jakims czasie informowac 0 tym gminy, gdyz to nie nalezy do naszej kwestii a w1asnie spolki. 
I 

Nie potrzeba wielkich pozwolen, aby wykonywac prace pielygnacyjne na rowie . 

Przewodnicz'!cy doda1, ze prawo wodne przewiduje i pozwala na swoim polu na 

skarpach wodnych wyci,!c drzewa bez po?wolenia, jedynie uprzedzic 0 tym fakcie spo1ky 

wodn,! dzia1aj,!co na tym terenie. 

Radny Jacek Domta1owicz powiedzia1, ze rozumie, iz regulacje prawne istniej,! i 

informuj,!, ze to w1asciciel ma dbac 0 drozny row, dlatego mozna by by10 wystosowac do tych 

ludzi pismo nakazuj,!ce . Pismo moglo by iJformowac, ze dany wlasciciel, danego roWl! musi 

doprowadzic go do kultury i dbac 0 jego droznosc w innym wypadku zostanie na niego 

na1ozona kara administracyjna. 

Przewodnicz'!cy powiedzial, ze wszyscy mieszkancy 0 tym wiedz,! i zdaj,! sobie z tego 

sprawy, ze na obiektach, gdzie spolka vyodna dziala w charakterze pod tzw. udzia1em 

wlasnym to rolnicy S,! zobowi,!zani do wykaszania i czyszczenia rowow. 

Radny Jacek Domzalowicz zapyta1 czy ktos kiedykolwiek zostal ukarany za 

niedopelnienie swoich obowi ,!zkow. 

Przewodnicz'!cy odpowiedzia1, ze nikt nigdy nie zosta1 ukarany. Jest to bardzo trudny i 

skomplikowany temat. 

Do pkt. 12 
Przewodnicz'!cy przeszedl do kolejnego puriktu przyjycie protokolu z LXI sesji Rady Gminy. 

Pytan i uwag nie zgloszono. 

W glosowaniu bralo udzial 14 radny~h. Protoko! zostal przyjyty jednog1osnie. 
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Protok6l z LX sesji rady Gminy Slubice wraz z imiennym rejestrem glosowan stanowi 

zal'1cznik do protokolu. 

Do pkt. 13 
Soltys solectwa Budy Elzbieta Machala przypomniala 0 lampie solamej na wjezdzie 

na Budy oczywiscie jak bydzie taka mozliwose oraz poprosila W6jta i radnych 

o wystosowanie pisma do Powiatowego Zarz'1du Dr6g w sprawie postawienia znaku "skryt" 

w miejscowose Budy z obu stron drogi 575 W. Te znaki pomog'1 w zachowaniu 

bezpieczenstwa przy manewrze skrycania. Zapytala r6wniez, kiedy odbyd'1 siy zebrania 

wiejskie i zebrania dotyczqce wyboru soltys6w oraz jaka kwota zostala zebrana podczas 

Wielkiej Orkiestry Swi'1tecznej Pomocy. 

W6jt odpowiedzial, ze informacja na temat zebranej kwoty byla podana do publicznej 

informacji teraz nie pamiyta jaka to byla doldadna suma, ale cos okolo 16000 tysiycy zlotych. 

W przeci'1gu dw6ch dni skontaktuje siy z soltysami odnosnie ustalenia terrriin6w zebran 

wiejskich. Wybory soltys6w odbyd '1 siy do 30 kwietnia br. W6jt dodal, ze wyst'1pimy do 

zarz'1du dr6g z pismem dotycz'1cym postawienia znak6w informuj'1cych 0 skrycie na Budy, 

jednak po wstypnych rozmowach z kierownikiem bazy w G'1binie wymaga to zmiany 

organizacji ruchu drogowego, jezeli chodzi 0 skrzyzowanie. 

Soltys solectwa Slubice Kazimiera laniszewska podziykowala W6jtowi za 

wyprostowanie i uregulowanie drogi do pana M. Poprosila 0 wywiezienie na t'1 drogy trochy 

tlucznia. Soltys zglosila tez zly stan dr6g na ulicy Polnej i L'1kowej. Poprosila takZe 

o poprawienie drogi do Gil6wki ten odcinek przez las panstwowy, gdyz tam jest sporo 

igliwia, kt6re utrudnia poruszanie siy t'1 drog'1. 

W6jt odpowiedzial, ze taki sam problem jest na drodze od Kawallo w strony Leonowa, 

jak tylko nawierzchnia trochy przeschnie byd'1 usuwane te igliwia. 

Soltys solectwa Slubice dodala, ze bardzo cieszy siy z faktu, iz posiadamy na terenie 

Slubic now'1 oczyszczalnie sciek6w tylko pojawil siy problem z unOSZ'1cym Sly 

nieprzyjemnym zapachem podczas dowozenia sciek6w. 

W6jt odpowiedzial, ze zlew jest aktualnie usytuowany blizej bramy v.ryjazdowej, 

mozliwe ze przy wietrze wiej'1cym w kierunku pani domu ten zapach jest teraz 

intensywniejszy. Nie mamy na to za bardzo wplywu. Nie rna teraz bezposredniego wylewania 

sciek6w a jest system zamkniyty. Zapach powinien bye rnnie draZni'1cy, jednak widae nadal 

jest znacz'1CO odczuwalny. 

Soltys solectwa Slubice zglosila r6wniez ciekn'1cy przez caly rok hydrant kolo pana A. 
na Piotrk6wku. Soltys zapytala co z lampami na Przyborowie czy ulicy Polnej. Czy tam tez 
byd'1. 

W6jt odpowiedzial, ze na Przyborowie jest postawiona jedna lampa solama 

i planujemy postawie lampy od domu pani B w g6ry, ale to dopiero na tym drugim etapie. 

Soltys Kazimiera laniszewska powr6cila do podjytej uchwaly 0 niewyodrybnianie funduszu 

soleckiego proSZ'1C, by przy kolejnym podejmowaniu tej uchwaly zamienie slowa nie 

wyrazamy- nie wyodrybniamy na slowo "za porozumieniem stron" bo teraz czytaj'1c tytul 

tego projektu mozna odnieSe wrazenie, ze my jako soltysi nic do tego nie mamy. 

W6jt odpowiedzial, ze jest to kwestia wyl'1cznie formal no prawna, nikt tu nikogo nie 

chcial urazae takim tytulem. Oczywiscie przychylam siy do pani propozycji i jesli sytuacja siy 
powt6rzy postaramy siy zamienie te slowa. Powiedzial takze ze formalnosci prawne z droga 
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do pana M trwaly 2,5 roku. Bardzo tnidne bylo odnalezienie w zasobach prywatnych 
wlascicieli stosownych dokument6w. Do ~nia dzisiejszego jeszcze kawaleczek odcinka nie 
jest uregulowany z racji trudnosci pro\yadzonej tam sprawy spadkowej. W pierwszej 
kolejnosci na tej drodze dokonamy wymiany przepustu. Na drodze L<lkowej dopiero co 
kopany byl wodoci<lg a bt(dzie jeszcze kladziona prawdopodobnie kanalizacja. Dlatego na 
razie tej drogi nie poprawiamy. Gmina rna problem z dokopaniem sit( do wodoci<lgu przy tym 
przeciekaj<lcym hydrancie by go wymienic. Powodem jest wysoki stan w6d gruntowych. 

Soltys solectwa Swiniary Ryszard ;Zi6lkowski poprosil W6jta 0 postawienie lampy 
solarnej kolo pana F. tj. droga przy wale s~rt(caj<lc na Wi<lczemin oraz zglosil bardzo zly stan 
poboczy drogi powiatowej od Wymysla do iPiotrk6wka. 

Soltys solectwa Wi<lczemin Polski ISylwia W6jcicka poprosila 0 zniwelowanie kaluz 
przy przystanku kolo szkoly. 

W6jt odpowiedzial, ze ta droga to nie jest droga gminna, jednak gmina oferuje sit( to 
zrobic samemu poprzez wykopanie tam rowu i odprowadzenie do niego tej zalegaj<lcej wody. 
Soltys r6wniez zapytala, kiedy bt(d<l stawiaoe lampy na Wi<lczeminie. 

W6jt odpowiedzial, ze 0 lampach uuz m6wil, ze jak otrzymamy srodki i zakupimy 
lampy to bt(dziemy wsp61nie myslec, gdzie!je postawic. 

Soltys solectwa Zyck Polski Robert Bedyk zglosil zly stan poboczy na drodze 
powiatowej od Wymysla w stront( Siubic. $oltys powiedzial, ze aby udroznic ten gl6wny r6w 
to najpierw trzeba by bylo zacz<lC od grunt6w kolo radnego D. Wolinskiego i dopiero 
kierowac si(( w stront( Zycka, gdyz w tym rpwie jest sporo zaJegaj<lcych drzew. 

Radna Krystyna Wojtalewicz wspomniala, ze W6jt m6wil 0 lampach na Laziskach. 
Radna chcialaby prosic 0 wzit(cie po uwagt( faktu, iz solectwo Laziska to obrt(b Boncza, 
Studzieniec i Laziska i tam tez przydaly by sit( lampy. Radna prosi 0 informacjt( jak bt(d<l juz 
zakupione lampy 0 ich umiejscowienie, mbze udalo by sit( postawic chodz jedn<l na Bonczy. 
Radna przekazala informacjt( dla sohys6w od pani Prezes Stowarzyszenia soltys6w, ze 15 
marca 0 godzinie 13.00 w Cekanowie :odbt(d<l sit( obchody Dnia Sohysa. Oczywiscie 
zaproszenia bt(d<l do panstwa wyslane. Dodala, ze po uzyskanej informacji od pani Kasi 
dowiedziala sit(, iz S<l soltysi kt6rzy sprawtij<l to stanowisko juz ponad 20 lat. Na tej uroczysci 
otrzymaj<l szczeg61ne podzit(kowanie i !odznaczenie. Radna zaprasza serdecznie na t<l 
uroczystosc. 

Przewodnicz<lcy zglosil tragiczny . stan drogi powiatowej a w szczeg61nosci od 
Skansenu w kierunku Troszyna. Poprosil ]o zlozenie pisemnej interpelacji do Powiatowego 
Zarz<ldu Dr6g. Przewodnicz<lcy zglosil :uszkodzony hydrant na Wymyslu Polskim oraz 
ciekn<lcy hydrant kolo domy panstwa O. lod strony luliszewa. Zaapelowal do soltys6w 0 

uczestnictwo w protestach rolniczych, kt6r~ teraz sit( odbywaj<l. 

Do pkt. 14 
Przewodnicz<lcy Rady Gminy stwierdzil, ze porz<ldek obrad LXII Sesji Rady Gminy 

w dniu 28 lutego 2024 r. zostal wycz~rpany . Podzit(kowal Radzie Gminy i sohysom 
za uczestnictwo w obradach oraz wszystk~m osobom ogl<ldaj<lcym sesjt( drog<l elektroniczn<l, 
po czym je zamkn<ll. 
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